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Z P R A V O D A J
obce Doloplazy a části Poličky

VESELÉ VELIKONOCE
A SPOUSTU KRÁSNÝCH JARNÍCH DNÍ

Většina velikonočních dekorací pochází
z Velikonočního jarmarku žáků ZŠ Nezamyslice



MOTTO

„Laskavé slovo je jako jarní den“…

„Těším se na jaro jako kluk. Na lepkavé pupence se těším, na klíčící
klíčky ke krátkému pocitu štěstí. Neboť jsem rád, že jsem naživu…“

Jan Werich
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Ze zasedání zastupitelstva obce

Zastupitelstvo obce na svém prvním zasedání v roce 2010 projednávalo
hospodaření obce za rok 2009 a finanční možnosti pro rok 2010. Konstatovalo, že
rozpočet roku 2009 byl od státu pokrácen o 820 000,- Kč, čímž byl narušen plán
zastupitelstva obce pro rok 2010. Zastupitelstvo obce počítalo s tím, že v roce 2009
ušetří peníze (stavby a práce prováděné v obci svépomocí a na dohody) a tyto ušetřené
finanční prostředky použije společně s finančními prostředky pro rok 2010 na
výstavbu nových obecních komunikací. Tím, jak se vyvinula finanční situace v roce
2009, a odhad na rok 2010, který říká, že bude propad v obecních financích oproti roku
2009 ještě o 10-13% větší, zastupitelstvo se shodlo, že pro letošní rok 2009 bude
podporovat jen jednu velkou akci a to je rekonstrukce místní komunikace v Poličkách
od domu pana Šnevajse po provozovnu pana Přibyla. Na tuto rekonstrukci je podána
žádost o dotaci na Krajském úřadě Olomouckého kraje ve výši 500 000,- Kč. Celková
částka podle rozpočtu na tuto rekonstrukci je 1 100 000,- Kč. Žádost o dotaci byla
přijata a zaregistrována pracovníky Krajského úřadu. Jestli bylo naší žádosti
vyhověno, se dozvíme 30. 4. 2010. Zastupitelstvo se také zabývalo odprodejem
obecního domu č. p. 71. Chceme odprodat obecní byty současným nájemníkům
a získané finanční prostředky použít na rekonstrukce a opravy v obci až v roce 2011.

Další závažnou věcí je převzetí čistírny odpadních vod do provozování obcí. O této
možnosti zastupitelstvo obce hovoří už delší čas a někomu se mohlo zdát, že se v této
věci nic neděje. Opak je pravdou, zastupitelé v roce 2009 navštěvovali podobná
zařízení v našem kraji a zjišťovali od obcí, které provozují čistírny odpadních vod.
Informovali jsme se, co a jak musí obec splňovat, aby mohla čistírnu provozovat.
Nejvíce informací jsme získali v obci Olšany u Olomouce, kde nám pan starosta
poskytl hodně užitečných informací a podpořil nás v naší snaze získat čistírnu pod
obec. Důležitým úkolem bude zajistit osobu zodpovědnou za provoz čistírny. Nejedná
se pouze o údržbu, je nutné, aby se o čistírnu starala osoba, která má oprávnění
a zkušenosti s vedením a provozem čistírny odpadních vod. Jednání ohledně
čistírny a úpravny vody s Veolií proběhne 31. 3. 2010 na obecním úřadě naší obce.

Zastupitelé obce také rozhodli nechat vyprojektovat víceúčelové sportoviště
s dráhou pro kolečkové brusle, které v naší obci chybí. Sportoviště, které by mělo mít
hřiště na tenis, dostatečně velké hřiště na mini-kopanou, tenisovou zeď a vybavení pro
další míčové sporty. Dráha pro kolečkové brusle by mohla vést kolem fotbalového
hřiště přes bývalé koupaliště, kolem malého rybníka a navázat na současnou cestu
k hřišti. Víceúčelové sportoviště by mělo být na pozemcích před hřištěm
souběžně s domem a zahradou paní Chromcové (bývalé Kmentovo).

V plánu máme ještě vylepšit zázemí pro oddíl kopané, kde se jedná hlavně
o zrekonstruování a zkulturnění šaten pro hráče.
Těmto úkolům se snažilo zastupitelstvo obce připravit i obecní rozpočet pro rok 2010
a toto jsou hlavní body, které zaměstnají starostu a zastupitelstvo obce po celý rok
2010.

Samozřejmě, že zastupitelstvo projednávalo i otázky, jak vylepšit vzhled obce ať
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už květinovou výsadbou, výsadbou nové zeleně a doplnění mobiliáře obce.
Zastupitelstvo hledá i lepší využití moštárny pro potřeby obce.

Zastupitelstvo na svých zasedáních řeší také kulturní a společenský život v obci.
Zastupitelé se pokoušejí najít důvody, proč se tak málo zapojují do dění v obci naši
senioři. Já osobně si myslím, že by starší občané mohli a měli svoje starosti, problémy
a potřeby starostovi a zastupitelstvu někde sdělit. Za nejpříhodnější jsme považovali
právě taková neformální setkání jako je posezení nebo třeba zájezd. Byl bych velice
rád, kdybych se od našich starších spoluobčanů dozvěděl, co pro ně může
zastupitelstvo udělat a jak jim můžeme pomoct řešit jejich problémy. Věřím, že v této
oblasti uděláme v roce 2010 větší pokroky. Opravdu však záleží hlavně na našich
starších spoluobčanech.

Závěrem bych chtěl poděkovat občanům naší obce za pomoc při odklízení sněhu
při letošní hojné sněhové nadílce. Jsem rád, že se velká většina občanů zapojila do
odklízení a tak obci a obecním zaměstnancům pomohla vyřešit tuto sněhovou
kalamitu. Ještě jednou všem děkuji.

Ladislav Sypko - starosta obce

JARO PŘEŠLAPUJE ZA DVEŘMI

Tak už nám pomalu odchází paní Zima.
Byla dlouhá s nebývalým množstvím sněhu, který

nepamatujeme nejméně 10 let. První prosincová dekáda
2009 byla teplotně průměrná, proti loňské zimě měla více
srážek. První sníh však napadl až 16. prosince. Od 13. prosince
nastoupily ranní mrazíky. Na vánoce však nastalo oteplení a nej-
teplejší den loňského prosince byl 25. prosinec s průměrnou teplotou
neuvěřitelných 8,97°C.

Po vánočních svátcích napadl druhý sníh a souvislá sněhová
pokrývka pak vydržela celé dva měsíce až do konce února.
Nejvíce sněhu napadlo 8. a 9. ledna 2010 - celých 33 cm, což
dlouhou dobu nepamatujeme.

Od 3. ledna se držely celodenní průměrné teploty pod nulou až do půli února.
Poslední týden února dosahovaly teploty okolo 4°C, podobně jako loni… Pravá zima
se však znovu přihlásila o slovo 6. března a držela teploty okolo -2°C po celý týden.

Snad poslední sněhový pozdrav poslala 11. března v podobě prvních březnových
srážek.

Letošní sněhová bouře postihla Česko, Moravě se vyhnula z neděle na pondělí
15. března. Trvala více než 4 hodiny a doprovodilo ji 3 798 blesků. Doufejme, že
republiku definitivně se sněhovou bouřkou opustila i letošní zima.

Březen 2010 se srážkově jeví podle loňska podprůměrný, uvidíme, co nám
přinesou první jarní dny. Celkově lze říci, že letošní zima byla po všechny tři měsíce
v průměru o 1°C chladnější než loni, srážek napadlo o 25 mm více.

Největšími mrazy se zapsal 24. leden 2010 s celodenním průměrem -13,52°C.
Eva Špačková

Prosinec 2008 2,78°C 33 mm Prosinec 2009 0,98°C 58 mm
Leden 2009 -2,23°C 37 mm Leden 2010 -3,2°C 73 mm
Únor 2009 1,73°C 65 mm Únor 2010 0,68°C 29 mm

Teplota
průměrná Srážky Teplota

průměrná Srážky

ZE ZIMNÍ ČINNOSTI HASIČŮ

Pomalu se blíží jaro a s ním se začne zvyšovat činnost hasičského sboru.
Ne, že by jsme přes zimní období nedělali nic, ale činnost sboru je přece jen

omezena, proto dovolte abych jen několika větami připomenul, co se přes zimní
období událo.

Jeden z našich členů
vypomohl odměnit ty hodnější
děti anebo napravit malá
zlobidla v obecní akci, kdy
dědinu obcházel mikulášsko-
čertovský průvod. Nedivme se
jim tedy, že se po této velmi
namáhavé službě museli
občerstvit a odpočinout si.

Asi nejdůležitějšími akcemi
byl turnaj ve stolním tenise,
výroční schůze a hasičský ples.

Z našeho hlediska (tedy
sboru hasičů), byla bezesporu nejvýznamnější akcí výroční schůze, která se konala
12. 12. 2009 již na nové hasičské zbrojnici a to za velmi hojné účasti.

Přítomni byli zástupci některých sborů z našeho hasičského okrsku, velitel spolu se
starostou tohoto okrsku, starosta obce pan Sypko, náš stavbyvedoucí pan Šnévajs,
kterému bylo poděkováno za zdárné dokončení stavby a pan Lužný, který se podílel na
získání dotace pro vybavení hasičské zbrojnice.

Rampouchy nad hladinou
Brodečky

Zasněžená zámecká zahrada
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Byla zde také dodatečně oceněna sestra Pecinová Michaela, která si své ocenění
nemohla převzít při slavnostním otevírání hasičské zbrojnice.

Nezapomněli jsme ani na naši mládež, a tak byly rozdány mikulášské balíčky.
Tato schůze je hlavně každoroční zhodnocení činnosti sboru, ale nyní se lišila tím,

že se konala volba členů do nového výkonného výboru sboru. Volby proběhly bez
problémů a teď je jen na nově zvolených čtrnácti členech výboru, aby ukázali, že si
danou důvěru plně zaslouží a pro sbor udělají maximum.

Dne 27.12.2009 se konal vánoční turnaj ve stolním tenise.Soutěžících bylo opravdu
mnoho a tak se soutěž protáhla až do pozdních hodin.

Začínalo se zhruba kolem deváté hodiny soutěží mladších a starších žáků.

Výsledky byly následující:
Mladší žáci: 1. Dominik Porupka Starší žáci: 1. Adam Běhal

2. Jakub Porupka 2. Radek Porupka
3. Tomáš Porupka 3. Milan Pecina
4. Vojtěch Přibyl 4. Ondřej Urbánek

Soutěž žáků skončila kolem poledne a ve dvě hodiny se pokračovalo soutěží mužů.
Mrzí nás, že se této soutěže nezúčastňují ženy, bylo by to mnohem zajímavější a
pestřejší. Já osobně nevěřím, že v naší obci neexistují ženy, které tento sport vůbec
neumí a tak si jejich neúčast vysvětluji jejich ostychem. Ten ale rozhodně není na
místě, vždyť i v soutěži mužů byli přihlášeni ti, kteří v tomto sportu obzvláště
nevynikají, ale přišli se prostě pobavit. Není nutné zvítězit, ale zúčastnit se.

Přesto se první tři místa dočkala ocenění.
Takže zde jsou první čtyři místa v soutěži mužů: 1. Petr Slouka

2. Jaroslav Mojtek jr.
3. Alois Doležal
4. Jakub Jozek

Jako každý rok se konal 23. 1. 2010 tradiční hasičský ples.
I tentokrát byla účast hostů velká, krásné plesové róby dam nás oslňovaly před

výzdobou sálu, tombola byla bohatá a o zábavu se nám postarala skupina „Animo
Band“ pana Štěpánka z Nezamyslic. Také k jídlu a pití se zde něco našlo.

Jako předtančení zde byly mažoretky z Nezamyslic, ovšem s programem, se
kterým jsme je u nás ještě neviděli.

Jako na každé akci, i zde se také něco nepovedlo a to v technické části, kdy nám
chvíli trvalo, než se podařilo pustit hudbu k vystoupení mažoretek. Hostům děkuji za
trpělivost při odstraňování těchto potíží a zdržení jim doufám vynahradil další zdárný
průběh plesu a pěkné předtaneční vystoupení.

Náš sbor tedy doufá,že se všem na našem plese líbilo.
Koncem února a v měsíci, kdy píši tento článek, tedy v březnu, již začíná oteplení

a s ním odtávání sněhu, ještě umocněné deštěm, což v sobě nese riziko záplav. Náš
sbor pečlivě hlídá stav Brodečky, která 1.3. neměla daleko k vyhlášení II. stupně
povodňové aktivity, naštěstí došlo opět k ochlazení a tak se stav vody vrátil k normálu.
Nicméně to pro nás neznamená, že bychom tento potůček spustili z očí a dále jej
budeme hlídat, abychom byli připraveni zasáhnout a zabránili vodě, aby napáchala
nějaké větší škody, pokud to bude v našich silách.

To tedy již bylo.
A co nás čeká?
V měsíci dubnu proběhne námětové cvičení. Také nás čeká spousta školících akcí,

které jsou nezbytné pro zdárný chod jednotky a v květnu, po oslavách svatého
Floriána, se 8. 5. rozběhne každoroční kolo soutěží v požárním sportu. Doufejme, že
budeme úspěšní alespoň tak jako v roce minulém a snad ještě lepší. Hodně se zde
projeví zimní příprava techniky, zejména při soutěžích veteránů.

Tak tedy přejme naší obci a nám jen a jen úspěchy.
Za sbor jednatel Karel Bátěk
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MATEŘSKÁ ŠKOLA DOLOPLAZY 1. 1. 1980 - 1. 1. 2010

Mezi těmito dvěma letopočty je období 30 roků. Přesně tolik oslavila naše
mateřská škola.

V roce 1980 se
slavnostně otevřela
„nová školka“ v
prvním poschodí
bývalé základní ško-
ly, když na její re-
konstrukci odpra-
covali rodiče dětí
pod vedením teh-
dejšího MNV a
předsedy p. Vladi-
slava Peciny stov-
ky brigádnických
hodin v „AKCI Z“.
Hodně rodin už na to netrpělivě čekalo, protože v Doloplazích byl ve staré školce
v přízemí jen půl-
denní provoz bez
stravování. Děti si
nosily svačiny z do-
mu, na oběd chodily
domů a zase se
vracely po obědě do
školky. Ředitelkou
byla paní Marie
Spisarová z Pivína,
školnicí paní Marie
Mrnková z Dobro-
milic, která tam
topila v kamnech na
tuhá paliva, nebyl
tam ani splachovací záchod.

Do nového celodenního provozu byla přijata učitelka paní Vlasta Matoušková. Ten
byl stanoven od 6:45 do 17 hodin. Obědy se dovážely z mateřské školy v Dobromili-
cích, svačiny připravovala školnice.

Na školní zahradě však ještě čekala spousta práce, také budova potřebovala fasádu
a chyběly chodníky kolem školy. Toto všechno se upravovalo až do r. 2008, kdy opět
pracovité ruce rodičů ve spolupráci s OÚ vybudovaly dětské hřiště. Slouží dnes i pro
veřejnost.

V pedagogickém sboru se vystřídalo několik mladých učitelek - Vlasta Pecinová,

Alice Zapletalová,
Edita Ulrychová,
Monika Stratilová,
Dana Spisarová,
Taťána Neuschelo-
vá, Jana Grmelová,
Taťána Zádrapová a
Marie Přibylová. Po-
slední jmenovaná učí
u nás dodnes jako
Marie Zelinková. Po
odchodu do důchodu
paní Marie Spisarové
byla do funkce
ředitelky jmenována
paní Vlasta Matoušková, která ji vykonává už 25 roků.

Vlastní vývařovnu získala škola v roce 1983 a kuchařkou se stala paní Jarmila
Jasinská. Vedoucím školní jídelny byl pan Rostislav Špičák. Také v této funkci se po
jeho odchodu do důchodu vystřídalo několik žen - paní Marie Mrnková, paní Lenka
Slavíčková, paní Jaroslava Jordánová, paní Naděžda Parízová z Dobromilic a dnes sem
dojíždí také z Dobromilic paní Dana Makišová, Kuchařkou se stala před 10 lety paní
Ivana Karásková.

Jako školnice pracovala po paní Marii Mrnkové paní Eva Hošková, pan Josef
Gabrhelík a v současné době zajišťuje čistotu ve školce paní Jitka Májová.

V tomto školním roce navštěvuje školku 26 dětí. Za 30 roků se tu vystřídalo už
hodně dětí - nejen z Doloplaz a Poliček, ale také z Nezamyslic, Víceměřic, Dobromilic,
Němčic, Měrovic, Prostějova a Tovačova. Těm prvním absolventům je už 35 let a už
sem vodili nebo vozí zase svoje děti. Někteří se sem rádi vracejí jen tak, znovu si
pohrát nebo zavzpomínat na hezké okamžiky bezstarostného dětství „s molitan-
kami“ nebo se skluzavkou. A také se třeba pochlubit vysvědčením, životními úspěchy,
ale i nezdary.

Na konci března bude další zápis do školky - to už na rok 2011. Těšíme se na nové
školáčky - a i když už prošla budova různými úpravami, potřebovali bychom už zase
nová okna, podlahy i nábytek. Také elektřina vyskakuje a topení má plechové
radiátory. Snad to zase někdy vyjde a bude na to dost peněz.

ředitelka MŠ Vlasta Matoušková

�

Z činnosti SPOZ

V pátek 26.3.2010 jsme na obecním úřadě přivítali nejmladší občánky naší obce:
Elenku Přibylovou, Mirečka Konečného a Ondřeje Řeřuchu. Na úvod zahrál Vojta
Přibyl na flétnu. Pan starosta našim nejmenším popřál do života zdraví, štěstí a laskavé
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Členky SPOZ v uplynulém období navštívily u příležitosti životního
jubilea paní Martu Plačkovou a paní Boženu Fišerovou.

Ještě jednou blahopřejeme.

paní Marta Plačková paní Božena Fišerová

rodiče. Rodičům zase, aby jim jejich ratolesti dávali jen radost. Terezka a Lucka
Žurowská, Adélka Césarová, Kája Dostálíková a Martinka Pavlíková zarecitovaly
pěkné básničky. Nečekané, ale milé zpestření připravil Tomášek Přibyl, který své
sestřičce Elence zazpíval krátkou písničku. Děti do vínku dostaly od OÚ finanční
příspěvek a plyšovou hračku, maminky od pana starosty růžičku a petrklíč od
přednášejících děvčat. Na závěr se rodiče podepsali do kroniky a připili si s panem
starostou a členkami SPOZ na zdraví svých dětí.

Elenka Přibylová Mireček Konečný

Ondřj Řeřucha

�
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VÁNOČNÍ POSEZENÍ PRO SENIORY

V sobotu 19. prosince v odpoledních hodinách bylo pro naše seniory připraveno
vánoční posezení.

Po přivítání všech hostů i účinkujících starostou obce předvedly vánoční pásmo
děti z naší mateřské školy pod vedením své učitelky paní Marie Zelinkové. Dále

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2010

V sobotu 3. ledna 2010 se v naší obci jako každý rok
(letos již podesáté v celostátním měřítku), konala Tříkrálová
sbírka Charity Česká republika. Tři skupiny malých
koledníků pod vedením dospělých osob (p. M. Pavlíková,
p. Tomášek a p. Malčík)

získaly výtěžek v celkové výši 7532,- Kč.

Charita Prostějov děkuje všem dárcům za jejich
příspěvky a všem dobrovolníkům za pomoc při letošní
Tříkrálové sbírce. Koledníci z Poliček

Opustili nás: pan Jaromír Čížek
paní Františka Rýglová
paní Marie Pecinová
pan Jiří Trunda

�

vystoupila děvčata z první třídy základní školy v Nezamyslicích s vánočním pásmem
koled a veršů a zakončeným písní J. Ledeckého Ryba rybě… Pásmo s dětmi připravila
jejich třídní učitelka paní Dagmar Halašová. Po nich následovalo vystoupení malých
hudebníků z Poliček Vojty Přibyla a Lucky Žurowské a jejich mladších sourozenců
Tomáška P. a Terezky Ž. s básničkami. Dalším bodem programu byla módní přehlídka
v retro stylu „Z šatníků našich babiček“. Moderovala ji paní Sypková a jako modelky
se představily slečny Pavla Sypková, Mirka Černá a „kamarádskou výpomoc“ poskytl
Tomáš Heža, který se zhostil role modelky opravdu statečně... Kdo přišel, určitě
nelitoval.
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DISKOTÉKA PRO DĚTI

V pátek 4. prosince loňského roku, v mikulášský podvečer, se měla v kulturním
sále konat mikulášská diskotéka pro děti. Protože však byla spousta dětí nemocných,
přesunul se termín konání diskotéky na pátek 11. prosince 2009.

DJ Miroslav Štěpánek z Morkovic sice
ještě nikdy neměl na svých diskotékách tak
mladé publikum, ale výběr jeho dětských
i „dospěláckých“ písniček jistě všechny
malé tanečníky a tanečnice potěšil. Se
svým vystoupením k nám přijely (některé
přišly) nezamyslické mažoretky Baby-
orionky, které pod vedením slečny Nikoly
Běhalové pravidelně trénují v našem
kulturním sále. Maličké mažoretky
roztleskaly celý sál a závěrečný potlesk na
konci jejich krásného vystoupení byl opravdu zaslouženým oceněním nejen dětí, ale
i jejich trpělivé vedoucí Nikoly, která s těmito holčičkami strávila jistě nejednu pernou
hodinu.

Další vystoupení, které oživilo odpolední diskotéku, bylo exotické - z Kojetína
přijely orientální tanečnice, které se nám v Doloplazech ukázaly již při podzimním
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slavnostním otevření nové hasičské
zbrojnice. Břišní tanečnice opět nezkla-
maly, navíc půjčily holčičkám, které
toužily po šátcích se třpytivými penízky
(a byla jich většina), své šátky, tančily
s děvčátky a naučily je i různé „orientální
kroky“.

Aby se jen netančilo, připravil si pro
děti i rodiče náš pan starosta několik
soutěží - hod do koše, probíhání kruhem,
nafukování balonků…

Všechny děti i účinkující dostaly od
obce „pomikulášský“ balíček sladkostí,
paní Jitka Májová společně se slečnami
Pavlou Sypkovou a Mirkou Černou se
postaraly o občerstvení. Snad jsme děti
tímto odpolednem plným tance a krásných
písniček potěšili a jistě si někdy zase
malou diskotéku pro školáky zopakujeme.

Ráda bych poděkovala všem, kteří tuto
akci pomohli zorganizovat a zajistit.

Hana Žurowská

�

1. ROČNÍK NOVOROČNÍHO POCHODU V DOLOPLAZÍCH

Tradiční ohňostroj poslední den v roce na Silvestra tentokrát nebude, a tak
uspořádáme Novoroční výšlap do okolí obce, rozhodl starosta pan Sypko v závěru
roku 2009. Novoroční vycházky, výšlapy a výstupy jsou již tradicí a pořádají je turisté
a jiné organizace po celé naší vlasti. A tak se zrodil plán turistické akce v naší obci
ojedinělý.

„Ty dálkové pochody jsou plné pohody..,“ zní písnička v podání Ivana Mládka,
která doprovází hlášení obecního rozhlasu: „V pátek 1. ledna 2010 pořádá obec
Doloplazy novoroční pochod do Želče a zpět. Původní navržená trasa polní cestou
k vodojemu nad Víceměřicemi přes svodnici zpět do Doloplaz se vzhledem k ne-
příznivému počasí ruší. Sraz je v 9:00 hodin u kapličky v Doloplazích. Občerstvení
s sebou. Zveme všechny příznivce zdravého pohybu na tuto akci. Konec hlášení.“

Páteční novoroční počasí vůbec nepřipomíná zimu, na cestách mokro, mlha
a teplota +3°C. Obecní rozhlas na plné pecky naposledy svolává zájemce na netradiční
akci. Na místě srazu se schází šest odvážlivců, sice po probdělé silvestrovské noci
unavených, ale odhodlaných tuto akci absolvovat. K překvapení se objevuje také vnuk
pana starosty malý Jiříček Doležel, který celou trasu absolvoval na ramenou svého

dědečka. Oba dva si
zaslouží za svůj
výkon jistě velké
uznání.

Cestou na Želeč
se z mobilního
telefonu dozvídáme,
že za námi putuje
další dvojice. Jsou to
manželé Müllerovi.
V Želči nás čeká
zasloužená předem
domluvená občer-
stvovací stanice. Na
obecním úřadě nás
očekává paní starostka Bronislava Augustinová společně s velitelem hasičů Radkem
Pazderou. Po oficiál-
ním přivítání a bla-
hopřání všeho nej-
lepšího v novém roce
ochutnáváme dobro-
ty z prostřeného
stolu, které zapíjíme
kávou, čajem a ne-
může chybět v tento
sváteční den dobrá a
chutná slivovice.
Mezitím nás hosti-
telé v krátkosti se-
znamují s plánova-
nými akcemi obce do
nastávajícího roku. Příjemné posezení končí a my musíme šlapat zpět do cíle
k domovu.

Celkem osm účastníků pochodu se cestou zpět nenásilně rozděluje na tři
samostatné skupiny. Není kam spěchat, máme předem připraven sváteční oběd a tak se
cestou do Doloplaz spíše loudáme.

Prvního ročníku pochodu z Doloplaz do Želče a zpět se zúčastnili manželé
Müllerovi, starosta obce s manželkou a vnukem, manželé Rohelovi a Pawel Žurowski.
Lze si jen přát, aby další ročníky novoročních výšlapů proběhly za příznivějšího
zimního počasí a hlavně s větším počtem občanů naší obce.

Miroslav Rohel
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DOLOPLAZŠTÍ ŠIPKAŘI

Vážení čtenáři zpravodaje, v každém čísle se dovídáme novinky z dění hasičského
sboru, mateřské školy či SPOZ. Možná málo kdo z Vás ví, že naši obec reprezentuje
už několik let mužstvo šipkařů.

Asi si mnozí řeknou, že je to „hospodský sport“, to možná z části ano, protože se
zápasy odehrávají po různých hostinských zařízeních. Ale zdání klame. Šipkaři jsou
sdruženi v Českomoravském šipkařském svazu a naše družstvo hraje oblastní třetí ligu.
V posledních několika letech se umisťují v první polovině tabulky a v letošním roce se

jim velice daří a po utkání 14-ti kol jsou
už několik týdnů v čele tabulky osmi
mužstev.

Tým ve složení Miroslava Drexy,
Luboše a Vlastimila Matouškových,
Jaroslava a Radka Charvátových a Aleše
Moudrého skoro každou sobotu hraje buď
v domácím prostředí v hospodě Na Nové
pana Fišera či jezdí do okolních míst jako
např. do Soběsuk, Hamer, Ivanovic,
Dobromilic atd.

Věnují tomu spoustu volného času a
myslím, že za své výkony si zaslouží
zmínku v našem Zpravodaji. Vždyť jméno
obce Doloplazy se díky jim dostává do
povědomí okolních a někdy i dost
vzdálených míst a svým způsobem naši
obec reprezentují.

Pokud jste zvědaví na naše borce,
můžete se přijít podívat na poslední
zápasy sezony, které se odehrají v hospodě
pana Fišera, a to 3. 4. 2010 s Ivanovicemi
a 24. 4. 2010 s Mostkovicemi. Přijďte je povzbudit. Iva Charvátová

�

OBECNÍ PLES

Organizací letošního druhého plesu v naší obci se zhostili pracovníci a zastupitelé
Doloplaz. Konal se v sobotu 27. února v obecním kulturním domě.

V sále bylo plno, hudba kapely Peter´s Music se zpěvačkou Michaelou
Vopršalovou potěšila snad všechny přítomné bez rozdílu věku. Taneční vystoupení
skupiny Babyboys – nejprve country a k potěšení pánů pak úžasný kankán, dívčí duo

roztleskávaček, bohatá tombola, mysli-
vecký guláš, dostatek pití a samozřejmě
spousta hostů s chutí bavit se a tančit, to
vše společně vytvořilo v sále i předsálí
příjemnou náladu.

Takže zase příští rok ?

VÍTE, ŽE …

… cukrárna v areálu zámku bude otevřena i letos? Její provoz zajistí v letošním roce
paní Zdeňka Kučerová a jsme rádi, že opět bude v jarních a letních dnech v Dolo-
plazech možnost zmrzlinového osvěžení.…
… Olympiáda mateřských škol mikroregionu Němčicko se bude konat letos u nás už
popáté? První termín této sportovní akce je stanoven na sobotu (!změna podle



20 21

minulých let!) 22. května 2010,
druhý termín připadá na sobotu
5. června 2010.
… pro letošní doloplazské hody je
prozatím naplánován turnaj v no-
hejbale, dětské odpoledne i tradiční
hodová zábava? Uvítáme zájemce
o pomoc při organizaci jednotlivých
akcí (přijďte se domluvit na OÚ).
… v sobotu 10. dubna 2010 v 17:00
hod se bude v kulturním domě
Doloplazy konat beseda se členy
expedice do Afriky Davidem
Rundtem (z Doloplaz) a Radkem
Frankem (z Opavy). Více se
můžete dočíst v článku „Expedice
Afrika“ v tomto čísle Zpravodaje.
… v kanceláři obecního úřadu visí
nově obraz od Karla Tomana
„Zámek v Doloplazích“? Věnovala
nám ho paní Pazderová z Dobro-
milic a pochází z roku 1939. Ještě jednou velké poděkování za tento krásný obraz.
… v budově MŠ Doloplazy je otevřeno nehtové studio paní Ivany Otrubové? Studio
nabízí služby v oblasti manikúry a pedikúry. Zákazníci se mohou objednat na tel.
č.731 513 376. Paní Otrubová nabízí možnost pedikúry přímo u zákazníka doma.
(Jedná se o službu pro starší občany).
...pan Miroslav Rohel není chalupář, ale již několik let má trvalé bydliště v Dolo-
plazích - Poličkách?

EXPEDICE AFRIKA

Začátkem října loňského roku, přesně 7. října, vyrazila na svou další expedici
dvojice dobrodruhů: David Rundt (Doloplazy) a Radek Frank (Opava).

Se zkušenostmi, které nasbírali na cestách po Norsku, Balkánu, Zakarpatské Rusi
a v Alpách, se rozhodli prozkoumat „černý kontinent“.

Na motorkách BMW 1150 GS Adventure a BMW 650 X Challenge ujeli
za 116 dní trasu dlouhou 24 000 km. Z České republiky se vydali nejkratší možnou
cestou do Turecka a odtud dál pokračovali přes Sýrii, Jordánsko a Izrael. Suezským
průplavem se dostali na africký kontinent. Tady jejich cesta vedla přes Egypt, Súdán,
Etiopii, Keňu, Tanzanii, Mosambik, Zimbabwe až do Jihoafrické republiky, kde
dosáhli nejjižnějšího bodu Afriky – Mysu Dobré naděje.

Přes všemožné útrapy si přivezli spoustu
nezapomenutelných zážitků, z nichž k největším
patřilo potápění a pyramidy v Egyptě a návštěva
přírodních parků v Keni a Tanzanii (Ngoro Ngoro,
Serengeti a Hells Gate). V Keni se k oběma
cestovatelům připojila Radkova přítelkyně Sylva
Nezdařilová, která s nimi pokračovala až do JAR.
Ve zdraví a plni dojmů se 29. ledna letošního roku
vrátili zpět do ČR.

O celé expedici průběžně informovali na
webových stránkách www.afrikou.com, kde je
možné prohlédnout si fotky a videa i nyní.

A koho by toto téma opravdu oslovilo, může se
v sobotu 10.4.2010 v 17:00 hod zúčastnit promítání
a besedy z této expedice v kulturním domě v Dolo-
plazích, kde budou oba cestovatelé přítomni a při-
praveni zodpovědět případné dotazy posluchačů.

Marie Rundtová

�

POZVÁNKY NA AKCE

Kolečkový víceboj - sobota 1. května 2010 odpoledne děti a mládež (15:00 hod)
u dětského hřiště v Poličkách.
Noční závod na kole do poličského kopce - sobota 1. května 2010 večer (19:00 hod)
- sraz v 18:30 u kapličky v Poličkách.
Den matek - neděle 9. května 2010 ve 14:30 hodin - besídka pro všechny v kulturním
domě Doloplazy.
Olympiáda MŠ - sobota 22. května 2010 (nebo 5. června) odpoledne - 5. ročník
olympiády mateřských škol mikroregionu Němčicko obohacený o kulturní program
a soutěže pro rodiče s dětmi (fotbalové hřiště Doloplazy).

�

Loňský ročník olympiády MŠ
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Z hasičského sboru . . . (další foto)

Šibřinky . . .


